

**Jenna Leifso**

---

**From:** Grands Lacs / Great Lakes (ECCC) <greatlakes-grandlacs@ec.gc.ca>  
**Sent:** Monday, 18 December 2023 10:19 am  
**To:** Grands Lacs / Great Lakes (ECCC)  
**Subject:** Great Lakes Freshwater Ecosystem Initiative - Call for Proposals / Initiative relative à l'écosystème d'eau douce des Grands Lacs – Appel de propositions

**Follow Up Flag:** Flag for follow up  
**Flag Status:** Flagged

CAUTION: This email originated from outside your organization. Exercise caution when opening attachments or clicking links, especially from unknown senders.

(Le français suit)

### **Great Lakes Freshwater Ecosystem Initiative - Call for Proposals**

Today, Environment and Climate Change Canada announced a call for proposals under the Great Lakes Freshwater Ecosystem Initiative that will advance Great Lakes priorities under Canada's strengthened Freshwater Action Plan. Applications are now being accepted for the following priorities:

- restoring Areas of Concern
- preventing toxic and nuisance algae – Lake Erie Innovation Sub-Stream
- preventing toxic and nuisance algae – Lake Erie Precision Conservation Sub-Stream
- improving the health of coastal areas
- reducing harmful chemicals
- engaging the public through community-based science

The deadline for applications is 23:59 EST on February 15, 2024, except for Letters of intent related to Lake Erie Precision Conservation (under toxic and nuisance algae priority), which are due by 23:59 EST on January 29, 2024.

As part of our commitment to support potential applicants, we will be hosting a webinar in the new year for those seeking funding under the Great Lakes Freshwater Ecosystem Initiative. This will be an opportunity to learn more about this opportunity and ask questions to our funding stream experts. More information will follow in the new year.

To learn more about this funding opportunity and how to apply, please visit [www.canada.ca/en/environment-climate-change/services/great-lakes-protection/funding](http://www.canada.ca/en/environment-climate-change/services/great-lakes-protection/funding).

For general information on the Great Lakes Freshwater Ecosystem Initiative, please visit <https://www.canada.ca/en/environment-climate-change/services/great-lakes-protection.html>.

**We welcome you to share this news with your networks.**



Government of Canada  
Gouvernement du Canada

**Canada**

**Stay Informed!**

*We appreciate and value your interest in Environment and Climate Change Canada's efforts to protect the Great Lakes. If you wish to update any of your contact information, or to be added or removed from this distribution list, please send an email to [greatlakes-grandlacs@ec.gc.ca](mailto:greatlakes-grandlacs@ec.gc.ca). As always, your details will be treated as privileged information and will only be used to distribute our Great Lakes information to you. This distribution list is never shared outside of Environment and Climate Change Canada.*

---

## **Initiative relative à l'écosystème d'eau douce des Grands Lacs – Appel de propositions**

Aujourd'hui, Environnement et Changement climatique Canada a annoncé un appel de propositions dans le cadre de l'Initiative relative à l'écosystème d'eau douce des Grands Lacs, qui fera progresser les priorités pour les Grands Lacs énoncées dans le plan d'action renforcé pour l'eau douce du Canada. Les propositions pour les priorités suivantes sont maintenant acceptées :

- Restaurer les secteurs préoccupants des Grands Lacs
- Prévenir la prolifération d'algues toxiques et nuisibles - Sous-volet innovation pour le lac Érié
- Prévenir la prolifération d'algues toxiques et nuisibles - Sous-volet de conservation de précision pour le lac Érié
- Améliorer la santé des zones côtières
- Réduire les rejets de produits chimiques nocifs
- Mobiliser le public au moyen de projets communautaires axés sur la science

La date limite de présentation des demandes est le 15 février 2024 à 23 h 59 HNE, à l'exception des lettres d'intention relatives à la conservation de la précision du lac Érié (dans le cadre de la priorité relative aux algues toxiques et nuisibles), qui doivent être présentées au plus tard le 29 janvier 2024 à 23 h 59 HNE.

Dans le cadre de notre engagement à soutenir les demandeurs potentiels, nous organiserons un webinaire au cours de la nouvelle année pour ceux qui cherchent à obtenir du financement dans le cadre de l'Initiative relative à l'écosystème d'eau douce des Grands Lacs. Le webinaire permettra d'en apprendre davantage sur cette occasion et de poser des questions aux experts du volet de financement. De plus amples renseignements suivront au cours de la nouvelle année.

Pour en savoir plus sur cette possibilité de financement et sur la façon de présenter une demande, veuillez consulter le site Web suivant : <https://www.canada.ca/fr/environnement-changement-climatique/services/protection-grands-lacs/financement.html>.

Pour obtenir des renseignements généraux sur l'Initiative relative à l'écosystème d'eau douce des Grands Lacs, veuillez consulter le site Web suivant : <https://www.canada.ca/fr/environnement-changement-climatique/services/protection-grands-lacs.html>.

**Nous vous invitons à transmettre cette information dans votre réseau.**



Gouvernement  
du Canada

Government  
of Canada

Canada

***Tenez-vous au courant!***

*Nous apprécions votre intérêt pour les Grands Lacs. Si vous souhaitez être retiré de cette liste de distribution, veuillez envoyer un courriel à [greatlakes-grandlacs@ec.gc.ca](mailto:greatlakes-grandlacs@ec.gc.ca) en indiquant « désabonnement » dans la ligne d'objet. Comme toujours, vos coordonnées seront traitées comme des informations privilégiées et ne seront utilisées que pour vous distribuer des informations sur les Grands Lacs.*